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زین الدین:   رحمان  سیاســی-  گروه 
چند روزی اســت که پیش ثبت نام انتخابات 
مجلس بــا قانون جدید آغاز شــده و در این 
فرآیند تنها کسانیکه خود را لایق نشستن بر 
روی صندلی های سبز ساختمان هرمی  میدان 
البته  بهارســتان می دانند، ثبت نام می کنند. 
شــورای نگهبان گفته است که در این مرحله 
به بررســی صلاحیت افراد ورود پیدا نمی کند 
اما وزارت کشــور تایید کرده که مدارک افراد 
پیش ثبت نام کننده توســط مراجع ششگانه 
مورد بررسی و صحت ســنجی قرار می گیرد 
تا مانند دوره های پیشین موضوعی بنام »عدم 
احراز صلاحیت« به وجود نیاید و فقط درباره 
تایید یا عدم تایید صلاحیت شــورای نگهبان 

نظرنهایی خود را اعلام کند.
اصلاح طلبان نیــز با دانش به این موضوع 
تاکنــون موضعــی درباره ورود بــه انتخابات 
نگرفته اند.اما براســاس اطلاعات رســیده از 
برخی نمایندگان شــاخص پیشــین مجلس 
که در دوره قبل رد صلاحیت شــدند، برخی 
از دســتگاه های متولی انتخابات در تماس با 
آنها اعلام کرده اســت که در صورت ثبت نام 

در انتخابات، صلاحیت آنها تایید خواهد شد.
برخی از جریان های اصلاح طلب نیز بر این 
اعتقادنــد که همه افرادی که خود را در دایره 
اصلاح طلبی می دانند باید در انتخابات ثبت نام 
کنند و پس از بررســی قطعــی صلاحیت ها 
توسط شــورای نگهبان، این جریان سیاسی 
کشــور بصورت رســمی  نظر خــود را درباره 
حضور یا عدم حضور در انتخابات اعلام خواهد 

کرد.
به همین دلیل هنوز موضعی رسمی درباره 
این موضوع اعلام نشده البته برخی منصوبان 
به احــزاب اصلاح طلب بر ایــن اعتقادند که 
این جریان به دلیــل اینکه در بدنه اجتماعی 
متحمل ریزش رای شــدیدی شده اند، بهتر 
است در این انتخابات حضور نداشته باشند اما 
برخی دیگر از عقلای اصلاح طلب تاکید دارند 
که نباید میدان را برای رقیب خالی گذاشت تا 
حاکمیتی کاملا یک دســت داشته باشند و از 

پاسخگویی به مردم طفره بروند.
ائتلاف  غلامعلی حدادعادل رئیس شورای 
اصولگرایان درباره مشــارکت اصلاح طلبان در 
انتخابات گفت: بعضی از این افراد یک مقداری 
سخت گیری می کنند و بعضی ها واقع بینانه 
تر رفتار می کننــد اما تصور می کنم بعضی از 
این ها مقداری ناز می کننــد، اما درنهایت در 

انتخابات شرکت خواهند کرد.
از طــرف دیگــر محمد مهاجــری فعال 
سیاسی اصولگرا، انتخابات آینده را با مشارکت 
بسیار پایین و درحدود  14 درصد پیش بینی 
کرده است و به همین دلیل می گوید که چون 
مشــارکت بسیار کم است اصلاح طلبان قطعا 

عطای حضور در ایــن دوره از انتخابات را به 
لقای آن خواهند بخشــید و میــدان را برای 

جناح راست خالی خواهند کرد. 
اما مهدی عرب صادق مشاور رسانه ای خانه 
احزاب ایران با اشــاره به جلسه خانه احزاب 
گفت: در این جلسه برخی احزاب اصلاح طلب 
از آمادگــی اعضــای خود بــرای ثبت نام در 
انتخابــات 14۰۲ گفتند، البتــه نگرانی هایی 
نسبت به مشارکت مردم در این جلسه مطرح 
شد و اعضای فراکسیون اصلاح طلبان شایعات 
اخیر مربــوط بــه تحریم انتخابات توســط 

اصلاح طلبان را رد کردند.
وی ادامــه داد: یکــی از اعضــای مطرح 
اصلاح طلبان در این جلســه از این انتخابات 
به عنوان تنها فرصت پیش رو برای نظام برای 
عبور از بحران های موجود دانست و لازم است 

ما فرصت شناسی لازم را داشته باشیم.
مشاور رســانه ای خانه احزاب خاطرنشان 
کرد: مــردم نــه به تحریــم انتخابــات اگر 
اصلاح طلبــان داشــته باشــند کاری دارند و 
توجهی می کننــد و نه با تشــویق و ترغیب 

اصولگرایان تأثیر چندانی می پذیرند.
البته نــگاه اصلاح طلبان بــه این دوره از 
انتخابات تنها به مجلس شورای اسلامی نیست 
بلکه مجلس خبرگان رهبــری نیز از دیدگاه 
این افراد برای دوره بعد بســیار مهم است. در 
مجلس کنونی افرادی مانند حســن روحانی 
رئیس جمهوری پیشین و محمود علوی وزیر 
اطلاعات دولت قبل دارای کرســی هستند و 
بعید به نظر می رسد که بخواهند صندلی خود 
را برای دوره بعدی بــه امثالی مانند پناهیان 

تعارف کند.
به یاد دارید در نوبه قبل چه اتفاقاتی درباره 
حضور مجید انصاری و یا یکی دیگر از بزرگان 
اصلاح طلب برای شرکت در انتخابات مجلس 
خبرگان رخ داد. همیــن نگرانی برای اصلاح 
طلبان در ایــن دوره نیز وجود دارد به همین 
دلیل برای حضور در این انتخابات نیز دســت 

به عصا راه می روند.
آذرمنصوری رئیس جبهه اصلاحات درباره 
پایگاه رای جریان حاکم می گوید من  در مورد 
پایگاه رأی  آمــار دقیقی نمی توانم بدهم، اما 
این پایگاه رأی بر اســاس مشاهدات عینی و 
اخبار ما از سراســر کشور ریزش کرده است. 
نوع برخورد در جنبش مهســا موجب شد که 
این پایگاه ریزش را تجربه کند. البته حاکمیت 
در این مورد ارزیابی دقیق تری دارد. به همین 
دلیل مرتب بر ضرورت تحقق مشــارکت 6۰ 
درصدی تاکید می کند. بدتر از اینکه بسیاری 
از احزاب اصــلاح طلب را تهدید می کنند که 

حتما باید در انتخابات شرکت کنید!
وی ادامه داد: این تصــور همچنان وجود 
دارد کــه در صــورت ورود جریان اصلاحات 

به انتخابــات، درصد مشــارکت افزایش پیدا 
می کنــد. نگرانی از کاهش درصد مشــارکت 
بسیار مشــهود بوده و به همین دلیل مقامات 
رسمی چنین اظهاراتی را مطرح می کنند. آنها 
این ارزیابــی را دارند که دفاع اصلاح طلبان از 
مطالبات اجتماعی با رویکرد انتخاباتی انجام 
می شود، اما این ارزیابی درست نیست؛ چون 
هنوز در مورد انتخابات 14۰۲ هیچ جمع بندی 
انجام نشده است. باور اصلاح طلبان این است 
که تنها در صورتی که بتوانند نمایندگی مردم 
را داشته باشــند و بتوانند  فاصله ایجاد شده 
بین خودشان و مردم را پر کنند، در انتخابات 

حضور پیدا می کنند.
وی درباره تماس هایی از طرف برخی برای 
ثبت نــام اصلاح طلبــان در انتخابات مجلس 
اظهار داشــت: بله تماس هایی با افراد گرفته 
شــده، البته تماسی با من نداشتند. متأسفانه 
آقای متکی که رئیس خانه احزاب هســتند، 
بــه جای نمایندگی احزاب، وزارت کشــور را 

نمایندگی می کنند. 
وی خیلــی صریح اعلام کرده بودند که در 
صورت عدم شــرکت یک حزب در انتخابات 
باید در مجوز احــزاب تجدیدنظر کرد. وقتی 
در واکنش به چنیــن اظهاراتی موضع گیری 
رســمی مبنی بر رد آن انجام نمی شود، موید 
این نگاه و سیاســت در ســطح کلان کشور 
است. من بر این باورم که تداوم این رویکرد و 
عدم اعلام برائت توسط نهادهای قانونی، تأثیر 
بیشتری بر روی کاهش مشــارکت مردم در 

انتخابات می گذارد. 
منصوری همچنین درباره آسیب محبوبیت 

بدنه اصلاح طلبی در دو دولت گذشته افزود: 
تمام تلاش ما این اســت که سیاســت ورزی 
ما به ســمت احیاء سرمایه اجتماعی برود. به 
همین دلیل تا به امروز جز معدودی از احزاب 
اصلاح طلــب، هیــچ یک در مــورد انتخابات 
آینده برنامه ای ارائه نکرده اند. تحلیل ما این 
است که برای اینکه بتوان از قدرت اجتماعی 
برخوردار شد؛ باید به سمتی برویم که سرمایه 
اجتماعی ما احیاء شود. اگر سرمایه اجتماعی 
وجود نداشته باشد، قطعا اصلاح طلبان قدرتی 
ندارنــد که بخواهند اعمال قــدرت کرده و از 

پایین چانه زنی کنند.
حــزب مردمســالاری نیز چنــد روز قبل 
در بیانیه سیاســی خود دربــاره قانون جدید 
انتخابــات آورده اســت: هر چنــد از مجلس 
یازدهــم که با غیبت 6۰ درصــد مردم ایران 
در انتخابــات و در مجموع با پشــتوانه کمتر 
از 1۵ درصــد آرا شــرکت کنندگان شــکل 
گرفته شده اســت نباید انتظار داشت قانونی 
مصوب کند که منجر به انتخابات رقابتی تر و 
مشارکت گســترده تر شود؛ اما با کمال تاسف 
شــاهد قانونی معیوب و مصوبه ای شتاب زده 
و با اعطای اختیارات بســیار فراوان به ناظران 
شورای نگهبان مواجه شدیم که در هیچ یک 
از ادوار مجلس قبل مسبوق به چنین سابقه ای 
در تضییع حقوق اساسی مردم نبوده ایم. البته 
چــون قانون مذکور پس از تصویب شــورای 
نگهبان به ســرعت برای اجرا به وزارت کشور 
ابلاغ شده است، در این مجال فایده چندانی 
برای مطرح کــردن جزئیات معایب و ایرادات 

آن وجود ندارد. 

در ادامــه ایــن بیانیه آمده اســت: اعلام 
پیش ثبت نــام از 16 مرداد دســتاوردی جز 
ســردرگمی احزاب و جریانات سیاسی و سلب 
فرصــت از آنها جهت اتخــاذ تصمیم نخواهد 
داشت البته ممکن اســت برخی اصولگرایان 
داخل مجلس فعلی همین را می خواســتند و 
از قبل لیســت های خودشان را آماده کرده و 
برای به اصطلاح »انقلابی تر شــدن مجلس« 
نوعی رقابت درون جناحی و تابلویی از رقابتی 
بودن انتخابات را به نمایش بگذارند ؛ اما هیچ 
یک از احــزاب اصلاح طلب )و از جمله حزب 
مردم ســالاری( و بسیاری ازاحزاب مستقل و 
اصولگرا هیچ گونه برنامه ریزي و تصمیم گیری 
برای این گونه مشارکت و این نحوه دستپخت 

مجلس حداقلی از قبل نداشته اند! 
همچنین در این بیانیه تاکید شــده است: 
بدون شک عدم تحقق وعده های دولتمردان در 
تامین شغل، مســکن و حداقل نیازهای اولیه 
مردم روز بــه روز اعتماد عمومی را کاهش داده 
و در نتیجه به کاهش هرچه بیشتر مشارکت 

مردم منجر خواهد شد. 
لذا برای تحقق مشــارکت حداکثری باید 
اعتماد عمومی مردم را ارتقاء بخشــید و یکی 
از راههای اولیه، همان احســاس گشــایش 

اقتصادی در وضعیت معیشت مردم است.
حال باید دید که آیا ســیگنال های ارسال 
شده به اصلاح طلبان برای تایید صلاحیت های 
برخــی چهره ها به واقعیت می پیوندد یا اینکه 
رفتار شورای نگهبان همچنان موجی از تعجب 
را در جامعه ای که باید بین مردم و حاکمیت 

آشتی ایجاد کند، در پی خواهد داشت.

بازی جدید اصولگرایان در آستانه انتخابات:

از ادعای ناز کردن تا تهدید اصلاح طلبان 

حجت الاســلام  محسنی اژه ای، شــامگاه سه شنبه 17 
مرداد همزمان با روز خبرنگار، در نشســت با خبرنگاران و 
مدیران رســانه و روابط عمومی های قوه قضاییه در سراسر 
کشــور، روز خبرنگار را به همه فعالان عرصه رسانه و خبر 
بویژه خبرنگاران شــاغل در رســانه های کشــور تبریک و 
تهنیت گفت و اظهار داشــت: بدون ترید خبرنگاران فعال 
در کشــور ما شخصیت هایی شــریف، دغدغه مند و کوشا 
هستند که ســعی دارند با اطلاع رسانی و آگاهی بخشی در 
زمینه هــای مختلف، اثرات نافعی را در اجتماع ایجاد کنند 
و با قول سَــدید و حرکــت در صراط جهاد تبیین و تزریق 
روحیه امید در جامعه، رســالت خود را به نحو احسن ایفا 
کنند. رئیس قــوه قضاییه افزود: جامعه خبرنگاران و ابواب 
جمعی حوزه رســانه، از ابتدای انقلاب و در طول این چند 
دهه، در امر اطلاع رسانی وقایع، بیان حقایق و رفع شبهات، 
عملکرد موفقی داشــته اند و در این زمینه متحمل رنج ها و 
زحمات زیادی شــدند و حتی در این عرصه شــهدایی نیز 
تقدیم کرده اند؛ روز 17 مرداد به سبب به شهادت رسیدن 
شهید صارمی »روز خبرنگار« نام گرفته، اما واقعیت آن است 
که همه خبرنگاران ما در مســیر اطلاع رسانی وقایع و بیان 

حقایق، متحمل مشقت های بسیاری می شوند.
رئیس قوه قضاییه ب اشــاره به روایت »أفْضَلُ الاعْْمالِ 
أحْمَزُها«، به بیان مرارت و ســختی های فعالیت رسانه ای 
پرداخت و گفت: فعالیت در عرصه رسانه و روابط عمومی  با 

سختی و مشقت همراه است چرا که غالباً در تولید محتوای 
رســانه ای باید دقت، صحت، اتقان و سرعت با هم آمیخته 
شوند و محتوایی ارزشمند و جامع و اقناع کننده به مخاطب 

تحویل داده شود. 
محســنی اژه ای در ادامــه با تبیین و تشــریح علل و 
عواملــی که ســبب باورپذیــری هر چه بیشــتر اخبار در 
اذهان عمومی می شــود، اظهار داشت: گاهی مطلبی کذب 
و دروغ  رســانه ای معاند بواســطه ضمائم، زمینه سازی ها، 
مقدمه چینی هــا و حتی نحــوه انتشــار، در میان جمعی 
باورپذیر می شــود؛ حال آنکه با اندکی مداقه و امِعان نظر، 
کذب بودن آن مطلب آشــکار می شــود؛ بالعکس، گاهی 
مطلبی صحیح نیز به دلیل عدم اهتمام در نوع پرداختن به 
آن، برای گروهی از مردم باورپذیر نیست؛ لذا لازم است در 
موارد مقتضی برای یک خبر، پیوست هایی درنظر گرفت و 

مقدمه چینی های لازم را انجام داد.
رئیس قوه قضاییــه گفت: یکی دیگر از ظرافت های کار 
خبر و کنشــگری رسانه ای، انتشــار اخبار به طریقی است 
که موجبات سوء اســتفاده دشــمنان و بدخواهان را فراهم 
نیــاورد؛ در این مســیر، دقت و تأمل درچگونگی انتشــار 
اخبار و استخدام واژگان مناسب در خبر، نکته بسیار حائز 
اهمیتی اســت؛ خبرنگاران و اصحاب رسانه باید به مقوله 
بهره برداری هایی که ممکن است از خبر آن ها صورت گیرد، 

اهتمام داشته باشند.    

رئیس قوه قضاییه بیان داشت: برخی مدیران در سطوح 
مختلف دستگاه قضا هنوز به این باور نرسیده اند که مقوله 
اطلاع رسانی و توجه به افکار عمومی، امری لازم و ضروری 
اســت؛ لذا همین موضوع نیز بر ســختی کار اطلاع رسانی 
در دســتگاه قضایی می افزاید. رئیس قوه قضاییه در ادامه 
با مقایسه نوع و شــیوه خبررسانی در دستگاه قضا با سایر 
دستگاه ها و تصریح بر وجود محدودیت ها و معذوریت های 
قانونی در انتشــار برخی اخبار قضایی و حتی کمبودهای 
تجهیزاتی و بودجه ای در دســتگاه قضا برای تخصیص به 
امر رسانه، گفت: رسانه عدلیه در انتشار اخبار باید بصورت 
کامل از وثاقت و درســتی مطالب اطمینــان یابد؛ این امر 
مستلزم صرف زحمت و زمان است؛ حال آنکه ممکن است 
رسانه های دیگر این قبیل قیود را نداشته باشند و به صرف 
شنیده های خود، مبادرت به انتشار مطالبی کنند؛ از سویی 
دیگر، رســانه عدلیه در بســیاری از موارد مجاز به انتشار 
روایت اول نیســت و به لحاظ معاذیــر قانونی باید به بیان 
کلیات موضوع بسنده کند؛ همین امر ممکن است از میزان 

باورپذیری خبر منتشره علی رغم صحت داشتن، بکاهد.
رئیس قوه قضاییه بیان داشت: ما در قوه قضاییه داده های 
فــراوان و ذی قیمتــی داریم که در جهت آگاهی بخشــی 
عمومی، افزایش ســواد حقوقی مردم و پیشگیری از وقوع 
جرائم، بسیار مفید و نافع هســتند؛ ما می توانیم با تعیین 
سازوکارهایی این داده ها را در اختیار رسانه ها، نویسندگان، 

سینماگران، مورخان و سایر اقشــار ذی صلاح قرار دهیم؛ 
شما اصحاب رسانه در عدلیه در این حوزه نیز به ارائه راهکار 

بپردازید.  
تأکید منتظری بر هم افزایی و برنامه ریزی 

 برای نظارت بر محاکم
رئیس دیوان عالی کشــور به اســتماع نقطــه نظرات، 
پیشــنهادات و انتقادات مطرح شــده از ســوی قضات در 
جلســه هیأت عمومی پرداخت و گفت: شما قضات نسبت 
به آســیب هایی که در مجموعه وجود دارد از همه آگاه تر 
هستید؛ بنده آماده شنیدن تمامی  پیشنهادات برای ایجاد 
تحولی کــه مطلوب این مجموعه عالی قضایی می باشــد؛ 

هستم. 
حجت الاســلام منتظری در جلســه هیات عمومی  با 
حضور قضات عالی رتبه دستگاه قضایی استفاده از ظرفیت 
قضات پیشکســوت برای برنامه ریــزی در جهت نظارت بر 
محاکم را امری مهم برشمرد و تصریح کرد: انجام هر اقدام 
و رفع آسیب ها به تنهایی ممکن نیست و در این زمینه هم 
فکری، هم افزایی و مشــارکت با شما قضات فرهیخته که 

عصاره ارزشمند قوه قضائیه هستید لازم و ضروری است.
وی همچنین به اهمیت استقلال نظر قضات در پرونده ها 
اشــاره کرد و گفت: اســتقلال قاضی در مقام رسیدگی به 
پرونده ها امری مسلم است اما این امر منافاتی با مشورت و 

هم فکری به ویژه در پرونده های مهم ندارد.

محسنی اژه ای:

برخی مدیران دستگاه قضا باور ندارند که اطلاع رسانی ضروری است

رئیس جمهور: 

بساط کشف حجاب حتما جمع خواهد شد
ســید ابراهیم رئیسی در مراسم بزرگداشت شهدای مدافع حرم، بیان کرد: 
حضــور نیروهای ما در منطقه و در دفاع از حرم و حریم، امنیت ســاز شــد. 
حضور نیروهای ما در جای جای این منطقه امنیت ساز است. برخلاف دشمن 

و برخلاف بیگانگان حضور آنان در این منطقه امنیت را به خطر می اندازد.
وی در ادامه تاکید کرد: من به شــما عرض می کنم که این بســاط کشف 
حجاب هم حتما جمع خواهد شــد. هیچ نگران نباشید. خانواده معظم شهدا 
بعضا در مسیر که می آمدم نگران بودند و به من گفتند. بدانید حتما این بساط 
جمع خواهد شد. افرادی غافل هستند و باید آنها را بیدار کرد تا بدانند به نفع 
چه کســی دارند این کارها را انجام می دهند. یک عده معدودی هم هســتند 
که ممکن اســت به صورت ســازمان یافته حرکتی جهت دار داشته باشند با 

آموزش های بیگانگان، آنها هم تکلیفشان مشخص خواهد شد.

حکم انفصال از خدمت رئیس سازمان سنجش 
صادر شد

بر اســاس اعلام دیوان عدالت، رئیس سازمان ســنجش آموزش کشور به 
دلیل عدم اجرای حکم بازگشت موقت به تحصیل تعدادی از داوطلبان شبهه 

دار کنکور حکم انفصال از خدمت گرفت.
ســازمان سنجش در روز های گذشته در پاسخ به این حکم طی نامه ای به 
دیوان عدالت اداری اعلام کرد کــه این افراد اطلاعات غلط به قاضی داده اند، 
اعلام کرده اند دانشــجو هستند در حالی که براساس حکم هیات های بدوی و 
تجدیدنظر رســیدگی به تخلفات آزمون سراسری از دانشگاه اخراج شده اند و 

دیگر دانشجو نیستند.
سازمان سنجش اجازه بازگشت این افراد به دانشگاه را نداده و همین دلیلی 

بر حکم انفصال یک ساله پورعباس رئیس این سازمان شد.

پاسدار امیر حسین صالحیان 
توسط عناصر ضد انقلاب به شهادت رسید

به گزارش فارس، در پی گزارشات واصله مبنی بر حضور عناصر ضد انقلاب 
در شهرســتان چالدران رزمندگان قرارگاه حمزه سیدالشــهدا علیه السلام با 

حضور در منطقه، پست های کنترلی ایجاد کردند.
در شامگاه 16 مرداد در محور یوسف آباد شهرستان چالدران، رزم آور یکم 
پاسدار امیر حسین صالحیان حین اجرای ماموریت توسط عناصر ضد انقلاب 

به شهادت رسید.
قــرارگاه حمزه سیدالشــهدا ضمن محکوم کردن این اقدام تروریســتی و 
همدردی با خانواده این شهید بزرگوار و مردم شریف ایران اسلامی تاکید کرده 
است ؛ انتقام سختی از عاملان این حادثه خواهد گرفت و اینگونه اقدامات کور 
و بزدلانه تاثیری در حرکت پیشــرونده انقلاب اسلامی نخواهد داشت و باعث 

اتحاد و یکپارچگی هر چه بیشتر ملت ایران خواهد شد.

جبلی: 

صداوسیما اتاق شیشه ای است که پشت پرده ای ندارد 
پیمان جبلی، درباره برنامه سازی صداوسیما در ماه های منتهی به انتخابات 
مجلس و این که چقدر این ســازمان در این ایام فراجناحی عمل خواهد کرد و 
آیا برنامه های مناظره  محور ساخته می شود، گفت: بله، ما در قالب های مختلف 
برنامه ســازی برنامه هایی که منجر به رقابت در انتخابات و ســپس مشارکت 

گسترده شود را در دستور کار قرار داده ایم.
وی افزود: امســال با پیش ثبت نام کاندیدای نمایندگی مجلس عملًا زودتر 
فرآیند انتخابات شروع می شود. همکاران مان در سازمان تلاش جدی دارند که 
در برنامه ســازی ها به گونه های مختلف افراد را تشویق به ثبت نام و مشارکت 
کنند. افرادی را تشویق کنند که خودشان را برای ورود به دستگاه قانون گذاری 
کشور توانمند احساس می کنند، این افراد بیایند خودشان را عرضه و ثبت نام 
کنند. از شــروع ثبت نام تا پایان هم حتماً به طور محسوس این تلاش رسانه 

ملی را در ثبت نام انتخابات خواهید دید.
جبلــی در خصوص فعالیت فراجناحی صداوســیما در زمان انتخابات بیان 
کرد: همه دســتگاه ها می توانند اقداماتی که طبق قانون بر عهده شان است را 
انجام دهند از نقد منصفانه هم همیشــه استقبال می کنیم ولی اینکه ادعایی 
مطرح شود که قرار است فلان شود و گفته می شود نکند یک وقت این اتفاق 
بیفتد، ما در مورد همه دستگاه ها و همه رسانه ها می توانیم این حرف را بزنیم.
وی تاکید کرد: برنامه ریزی هایی که می کنیم کاملا روشــن و شفاف است، 
صداوسیما اتاق شیشه ای است که همه مشاهده می کنند و قابل قضاوت است 
و این چیز پشــت پرده ای ندارد و درنهایت همه چیز روی آنتن می آید و همه 

مشاهده و قضاوت می کنند.
رئیس ســازمان صداوســیما درخصوص رصد رسانه های خارج از کشور در 
زمــان انتخابات گفت: طبیعتاً یکی از کارهایی کــه ما باید انجام دهیم، رصد 
فضای رسانه ای رسانه های خارجی و معاندین است که متناسب با آن تبیین و 
روشنگری داشته باشیم عملا هم داریم این کار را انجام می دهیم نوآوری هایی 

را هم در این ماه های اخیر داشتیم که اساسا با همین هدف است.

پزشکیان:  
صدا و سیما دنبال حذف شبکه خانگی است

مســعود پزشــکیان نماینده مردم تبریز در مجلــس در واکنش به  نظارت 
صداوســیما بر شــبکه نمایش خانگی گفت: صداوســیما رقیب شبکه خانگی 
محســوب می شود. طبیعی است که صدا و ســیما برای حذف رقیب اقداماتی را 

انجام خواهد داد. شبکه نمایش خانگی به نوعی رقیب صداوسیماست. 
وی با اشاره به مصوبه شورای عالی انقلاب فرهنگی مبنی بر نظارت صدا وسیما 
بر پلتفرم ها گفت: این اقدام با اصل رقابت، اصول و منطق فعالیت های اقتصادی 

سازگار نیست و مشکلات جدی برای شبکه  نمایش خانگی ایجاد می کند.
پزشــکیان درباره نظارت صدا وسیما بر شــبکه نمایش خانگی گفت: هرچه 
حلقه را تنگ تر و نگاه ها را بسته تر کنیم، به ضرر خودمان، باورهایمان، اعتقادمان 
و ســرمایه اجتماعی مان خواهد بود. ما معتقدیم دینمان منطق دارد و با منطق 

می توانیم با همه حرف بزنیم.
این نماینده مجلس افزود: وقتی صدا وســیما، مدارس و دانشــگاه ها دست 
حاکمیت اســت پس ترس برای چیســت؟ وقتی منطق داشته باشیم چرا باید 
بترســیم؟ کسی هم حرفی بزند با منطق می توانیم پاسخش را بدهیم. آدم هایی 
می ترسند که منطق ندارند. جدا از تعداد افرادی که هرکاری بکنیم، باور نخواهند 
کرد ولی اگر با منطق صحبت شود، اکثریت جامعه آن را می پذیرند. صحبت با زور 
نتیجه عکس می دهد. نماینده ادوار مجلس خاطرنشان کرد: صداوسیما نتوانسته 
در انجام وظایف محوله خودش موفق باشــد تصمیم به حذف شــبکه خانگی و 
ضعیف کردن بخش خصوصی گرفته تا مانع پیشرفت ومحبوبیت شبکه خانگی 

شده و عملکرد ناموفق و نیمه تعطیل خودش را پوشش دهد.

دولت

عدلیه

تروریسم

رسانه ملی

مجلس

به گزارش تسنیم، متخصصان صنعت دفاعی کشورمان 
به فناوری طراحی و ســاخت موشک کروز سوپر سونیک یا 
مافوق صوت دست یافته اند. این موشک که در حقیقت نسل 
جدیدی از موشک های کروز ایرانی است،  هم اکنون در حال 
گذراندن آزمایش های خود است و فصل جدیدی در قدرت 

دفاعی کشورمان را آغاز خواهد کرد.
دســتیابی به این فناوری از این لحاظ اهمیت دارد که 
به این ترتیب ســرعت موشــک های کروز ایرانی به صورت 
چشــمگیری افزایش پیــدا خواهد کرد و مقابلــه با این 
موشک ها به شدت دشوار خواهد بود. در صنعت هوانوردی 
از اصطلاح سوپرســونیک و هایپرســونیک برای توصیف 
سرعت اجسام استفاده می شــود، هر دوی این کلمات به 
ســرعت فراتر از صوت اشــاره دارند، اما تفاوت  زیادی بین 

آن ها وجود دارد.
موشــک های کروز ایرانی تا پیــش از این از یک موتور 
راکتی برای تأمین شتاب اولیه و سپس موتورهای توربوجت 
ساخت داخل به نام  »طلوع« برای فاز پیمایشی حرکت خود 

استفاده می کردند.
ایــن موتورهای جت در نمونه هــای اولیه دارای رانش 
ثابت و در نمونه های پیشرفته تر دارای قابلیت کنترل میزان 

نیروی رانش بودند.
چندی پیش موشک دوربرد کروز دریایی به نام موشک 
ابومهدی با برد 1۰۰۰ کیلومتر و با قابلیت حمله به اهداف 
دریایی در زاویه 36۰ درجه تحویل نیروهای دریایی ارتش 
جمهوری اسلامی ایران و سپاه پاسداران انقلاب اسلامی شد 
و به این ترتیب نیروهای دریایی کشورمان به موشک هایی 

از برد 1۰ تا 1۰۰۰ کیلومتر مجهز شــده اند و قادرند انواع 
اهداف دریایی را حتی از عمق کشور مورد هدف قرار دهند.

هرچنــد هنوز اطلاعــات بیشــتری از ویژگی های این 
موشک جدید و ویژه صنایع هوافضای وزارت دفاع منتشر 
نشده است اما به نظر می رسد دستیابی ایران به موشک های 
کروز سوپرســونیک صفحه ای جدید از قدرت دفاعی ایران 

به نمایش بگذارد.
ناوشکن »دنا« به موشک های پدافندی 

عمودپرتاب مجهز می شود
شــناورهای نیروی دریایی ارتش پس از هر مأموریت و 
در هر دوره مشــخص به تجهیزات به روز و جدیدی مجهز 
می شــوند، در این بین تجهیز ناوشکن دنا پس از مأموریت 
طولانی مدت اخیر، به موشــک های پدافندی عمودپرتاب 

یکی از گزینه های اصلی برای ارتقای این ناو است.
باتوجــه به حوزه مأموریت ناوشــکن ها و شــناورهای 
ســنگین و عدم امکان پشــتیبانی از ساحل در بسیاری از 
مواقع و از طرفی تنوع تهدیدات هوایی از جمله جنگنده ها، 
پهپادها و موشــک ها بی شک یکی از نیازمندی های جدی 
که شــناورهای نیروی دریایی دارند، تجهیز به سلاح های 

پدافند هوایی و دفاع نقطه ای است.
در این حوزه طی ســال های اخیر شــناورهای نیروی 
دریایی ارتش به سامانه دفاع نقطه ای »کمند« برای مقابله 
با موشــک های کروز ضدکشــتی مجهز شده اند و از سوی 
دیگر شناورهای نیروی دریایی سپاه مانند شناور گشتی- 
رزمی شهید سلیمانی و شنارو تندرو ذوالفقار به موشک های 

عمود پرتاب پدافند هوایی نواب و صیاد مجهز شده اند.

معین الدین سعیدی، نماینده مردم چابهار در مجلس با 
ارزیابی عملکرد رئیسی در سومین سال ریاست  جمهوری 
اش گفت: اقدامات رئیســی در مواردی نظیر ســفرهای 
اســتانی، ارتقای سطح روابط با همســایگان، پرُ کاری و 
تلاش او قابل تقدیر است اما رئیسی قول هایی به مردم داد 
که برعکس آنها عمل شد. برای نمونه در بحث فیلترینگ 
فضــای مجازی که او گفته بــود قائل به هیچ محدودیتی 
نیســتیم اما در عمل این اتفاق صورت گرفت و فیلتر شد. 
جالب اینجاست که خود مســئولین از پلتفرم های فیلتر 
شده استفاده می کنند و دسترســی آزاد دارند کما اینکه 
توییت می زنند، در اینســتاگرام فعال هستند و رویکردها 
و نقطه  نظرات خــود را در این فضاها مطرح می کنند اما 
از طرفــی همان پلتفرم را فیلتر کردند این دوگانگی قابل 

توجیه نیست.
او با اشــاره به وعده های فسادستیزی رئیسی تصریح 
کرد: رئیســی زمان انتخابات گفت گشت ارشاد مسئولین 
خواهیم داشــت اما عملًا مشاهده کردیم که فیلترینگ ها 
بیشتر شد و نظرسنجی ها نشان دهنده این نکته است که 
متدینین و بســیاری از کســانی که پایبند هستند با این 

روش ها مشکل دارند.
سعیدی درباره وضعیت اقتصادی کشور تصریح کرد: از 
طرفی هم بحث تورم لجام گســیخته در کالاهای اساسی 
نکته دیگری است که در عملکرد رئیسی قابل رویت است.

این نماینده مجلس در پاسخ به اینکه پرُ کاری رئیسی 
نتیجه ای هم داشــته، اظهار کرد: بخشــی از مردم همین 
که احســاس می کنند مسئولین در میان آنها حضور پیدا 

می کنند و دیدار چهره به چهره دارند بی اثر نیســت علاوه 
بر این افزایش روابط با کشورها منجر به رونق بازارچه های 
مرزی شــده اما در مجموع نکات منفی عملکرد رئیســی 

بیشتر مردم را آزار می دهد.
ســعیدی ضمن ارزیابی عملکرد تیــم اقتصادی دولت 
متذکر شــد: با حذف ارز ترجیحی کالاهای اساسی شاهد 
چالش های فراوانی هستیم. البته آن زمان اعلام می کردند 
که براســاس قانون مصوب مجلس سبد کالاهای اساسی 
با قیمت شــهریورماه ســال 14۰۰ در بســتر کالا برگ 
الکترونیک به مردم ارائه شــود اما در عمل چنین اتفاقی 
نیفتاد و ما شــاهد این هستیم که سرانه مصرف پروتئین 
در کشور به شدت کاهش پیدا کرده و این آثار بسیار زیان 
 باری خواهد داشت، لذا بنده در کنار نکات مثبتی که گفتم 
این موارد هم نکاتی هستند که قابل چشم  پوشی نیستند.

 از طرفی ما که در حوزه حجاب خلأ قانونی نداریم کما 
اینکه در ماده 63۸ قانون مجازات اســلامی به این مسئله 
پرداخته شده بنابراین اولویت مردم در این شرایط توجه به 
حوزه های معیشتی آنها است کما اینکه پدیده بانکداری با 
مصادیق ربا که در حکم محاربه با خدا محســوب می شود 
همخوانــی دارد علاوه براین پدیده کارتن خوابی و کودک 

کار قابل رؤیت است.
سعیدی در ادامه خاطرنشان کرد: علی القاعده این موارد 
باید در اولویت امور قرار می گرفتند. در مجموع به نظر بنده 
در چنین شــرایط اقتصادی لایحه عفاف و حجاب خیلی 
فوریت ندارد. اولا عفاف و حجاب یکی نیســت چه کسی 

گفته که حجاب مترادف عفاف است؟ 

رونمایی از آخرین دستاورد دفاعی

ایران به فناوری موشک کروز سوپرسونیک دست یافت
نماینده چابهار در مجلس:

منتقدین لایحه عفاف و حجاب برخاسته از جامعه متدین کشور هستند


